



DOI: 10.18572/2070-2108-2022-5-25-29

РЕАБИЛИТАЦИЯ ЖЕРТВ ПОЛИТИЧЕСКИХ РЕПРЕССИЙ: ПРАКТИКА ВОЕННО-СУДЕБНЫХ ИНСТАНЦИЙ. СТАТЬЯ 1. АКТУАЛЬНОСТЬ ТЕМЫ, СОВРЕМЕННОЕ РОССИЙСКОЕ ЗАКОНОДАТЕЛЬСТВО О РЕАБИЛИТАЦИИ (ОТКАЗЕ В РЕАБИЛИТАЦИИ), СТАТЬЯ 58 УК РСФСР 1922 ГОДА, ТЕРМИНОЛОГИЯ ГУЛАГА

Колоколов Никита Александрович,
доктор юридических наук
nikita_kolokolov@mail.ru

Вниманию читателя предлагается серия статей, посвященных практике реабилитации жертв политических репрессий, участию в данном процессе военно-судебных инстанций. В первой статье серии автор останавливается на проблемах актуальности темы исследования, современном российском законодательстве о реабилитации (отказе в реабилитации), анализирует ст. 58 УК РСФСР 1922 г., термины, применявшиеся в делопроизводстве ГУЛАГа.

Ключевые слова: государственный террор, политические репрессии, судебные и внесудебные расправы, современное российское законодательство о реабилитации жертв политических репрессий, отказах в такой реабилитации, реабилитационная практика военно-судебных инстанций.

Rehabilitation of Victims of Political Repressions: The Practice of Military Judicial Authorities.

Article 1. Relevancy of the Subject, Modern Russian Laws on Rehabilitation (Denial of Rehabilitation), Article 58 of the Criminal Code of the RSFSR of 1922, Terminology of the GULAG (the Main Directorate of Camps and Places of Incarceration)

Nikita A. Kolokolov
LL.D.

A series of articles dedicated to the practice of rehabilitation of victims of political repressions, participation of military judicial authorities in this procedure is brought to the reader's attention. In the first article of the series, the author reviews problems of relevancy of the research subject, the modern Russian laws on rehabilitation (denial of rehabilitation), analyzes Art. 58 of the Criminal Code of RSFSR of 1922, terms used in the GULAG (the Main Directorate of Camps and Places of Incarceration) document flow.

Keywords: state terror, political repressions, judicial and extra-judicial killings, modern Russian laws on rehabilitation of victims of political repressions, denial of such rehabilitation, rehabilitation practice of military judicial authorities.